

ဤ PDS ဘာသာပြန်အား ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၄ ရက် နေ့စွဲပါ အင်္ဂလိပ်ဘာသာမူရင်းကို အခြေခံထားပါသည်။



ASIAN DEVELOPMENT BANK

မြန်မာ - မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ စင်္ကြံလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ မြို့များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တတိယ အကြိမ်မြောက် စီမံကိန်း

စီမံကိန်း အမည်	မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ စင်္ကြံလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ မြို့များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တတိယအကြိမ်မြောက် စီမံကိန်း
စီမံကိန်း အမှတ်စဉ်	၄၈၁၇၅-၀၀၂
နိုင်ငံ	မြန်မာ
စီမံကိန်း အခြေအနေ	ခွင့်ပြုပြီး
စီမံကိန်း အမျိုးအစား/ ထောက်ပံ့မှု အမျိုးအစား	ချေးငွေ
ရန်ပုံငွေ အရင်းအမြစ်/ ပမာဏ	ချေးငွေ - မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ စင်္ကြံလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ မြို့များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တတိယအကြိမ်မြောက် စီမံကိန်း အထူးသက်သာသောနှုန်းထားဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၀.၀၀ သန်း သာမန်ငွေကြေးအရင်းအနှီးများအား ထုတ်ချေးခြင်း/ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေ
ဗျူဟာမြောက် အစီအစဉ်များ	သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အလုံးစုံပါဝင်သော စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဒေသတွင်းပေါင်းစည်းရေး
ပြောင်းလဲမှုကို မောင်းနှင်သည့် အရာများ	ကျား/မမျှတမှု နှင့် ကျား/မရေးရာ အမြင်များ ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းရေး စီမံခန့်ခွဲမှု နှင့် စွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

အသိပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြေရှင်းချက်များ
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

ကဏ္ဍ/ ကဏ္ဍခွဲ

ရေ နှင့် အခြားမြို့ပြအခြေခံအဆောက်အအုံ နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ/ မြို့ပြမူဝါဒ၊
အင်စတီကျူးရှင်း နှင့် စွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု - မြို့ပြအစီအစဉ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်း
စီမံခန့်ခွဲမှု - မြို့ပြရေပေးဝေမှု

ကျား/မ မျှတမှု နှင့်
ကျား/မ ရေးရာအမြင်များ
ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းခြင်း

ကျား/မရေးရာအမြင်များ ထိရောက်စွာ ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းထားသည်။

ဖော်ပြချက်

စီမံကိန်း
ဆောင်ရွက်ခြင်း
အကြောင်းအရင်း နှင့်
နိုင်ငံ/ဒေသဆိုင်ရာ
ဗျူဟာတို့ ချိတ်ဆက်မှု

အကျိုးသက်ရောက်မှု

GMS အရှေ့-အနောက် စီးပွားရေးစင်္ကြံလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ
တိုးတက်များပြားလာစေမည်ဖြစ်သည်။

စီမံကိန်း အကျိုးရလဒ်

အကျိုးရရှိဖြစ်ထွန်းမှု
ဆိုင်ရာ ဖော်ပြချက်

မော်လမြိုင်၊ ဘားအံ နှင့် မြဝတီမြို့များရှိ မြို့ပြဝန်ဆောင်မှုများ
တိုးတက်လာစေခြင်း

အကျိုးရရှိဖြစ်ထွန်းမှု
အခြေအနေ

အကောင်အထည်
ဖော်ဆောင်မှု
အခြေအနေ

စီမံကိန်း၏
ထွက်ပေါ်ရလဒ်များဆိုင်ရာ
ဖော်ပြချက်

မြို့ပြစီမံကိန်းရေးဆွဲမှုများ တိုးတက်လာခြင်း
အခြေခံ လူမှုရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ အဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးခြင်း
မြို့ပြစီမံခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်များ ခိုင်မာအားကောင်းလာခြင်း

အကောင်အထည်ဖော်
ဆောင်ရွက်ရာတွင်
တိုးတက်မှု အခြေအနေ
(ထွက်ပေါ်ရလဒ်များ၊
ဆောင်ရွက်ချက်များ နှင့်
ပြဿနာများ)

ပထဝီအနေအထားအရ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်
တည်နေရာ

ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ၁

ကာယကံရှင်ဆန္ဒမပါဘဲ ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားခြင်း ၁

ဌာနေတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ၈

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် နှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ အကျဉ်းချုပ်

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ စီမံကိန်းအဖွဲ့သည် ADB ၏ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ မူဝါဒ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက် နှင့် အစိုးရ၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကရင်ပြည်နယ် နှင့် မွန်ပြည်နယ် နှစ်ခုလုံးတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပဏာမ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှု (IEE) တစ်ခုကို ပြင်ဆင်ခဲ့ပါသည်။ စီမံကိန်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် ပြန်လည်ပြင်ဆင်နိုင်ဖွယ် မရှိသည့် ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုများ ပေါ်ပေါက်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားခြင်းမရှိပါ။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အကျိုးသက်ရောက်မှုများသည် အများအားဖြင့် ကောင်းမွန်သည့် သက်ရောက်မှုများသာ ဖြစ်မည်ဖြစ်ပြီး ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှု တစ်စုံတစ်ရာရှိပါက ယင်းသည် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်စဉ် အတွင်း ဆူညံသံများကြောင့် ဖြစ်မည်ဖြစ်သည်။ IEE များတွင် (၁) ဆောက်လုပ်ရေး နှင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုများအတွင်း လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး နှင့် ဘေးကင်း လုံခြုံရေး (၂) စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ယိုစိမ့်ထွက်ခြင်းကို ကာကွယ်ရန် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း များ ထားရှိမည့် နေရာများအား ပုံစံရေးဆွဲမှု နှင့် (၃) ရှိပြီးသား စွန့်ပစ်ပစ္စည်း ထားရှိရာ နေရာများအား ဖျက်သိမ်းခြင်းတို့ကို အထူးအလေးပေးကာ အကျိုးသက်ရောက်မှုများနှင့် လျော့ချနိုင်မည့်နည်းလမ်းများကို ခွဲခြားသတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။ IEE များသည် (၁) PMO များနှင့် စီမံကိန်း အကောင်အထည် ဖော်ရေးယူနစ်များအတွက် စွမ်းရည်တည်ဆောက်ခြင်း (၂) တင်ဒါစာရွက်စာတမ်း များအတွက် အသေးစိတ် အချက်အလက်များ နှင့် (၃) ဆောက်

လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်စဉ် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲခြင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ ကျန်းမာရေး နှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဦးစားပေးသတ်မှတ်ထား ပါသည်။ စီမံကိန်းအဖွဲ့သည် အင်ဂျင်နီယာ ပညာရပ် ဆိုင်ရာ အသေးစိတ်ပုံစံရေးဆွဲရာတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များမှ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ထည့်သွင်းတွက်ချက်ရန်လည်း အကြံပြုထားပါ သည်။ အင်ဂျင်နီယာပညာရပ် ဆိုင်ရာ အသေးစိတ်ပုံစံရေးဆွဲသည့်အဆင့်တွင် PMO များသည် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်များ (EMP များ) ကို ပြင်ဆင်မွမ်းမံကာ အချောသတ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ EMP များ အကောင်အထည် ဖော်ရာ တွင် ကုန်ကျမည့် ခန့်မှန်းကုန်ကျစရိတ်များအား စီမံကိန်း ကုန်ကျစရိတ်များ အတွင်း ပေါင်းစပ်ထည့်သွင်းထားပါသည်။ ADB မှ ခွင့်ပြုပြီးသည့် အချောသတ် EMP များအား လေလံစာရွက်စာတမ်းများအတွင်း အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် ထည့်သွင်းသွားမည်ဖြစ်သည်။ PMO များသည် စီမံကိန်းအဖွဲ့ အကောင် အထည်ဖော်မှုများ၏ အဆင့်အားလုံးတွင် ထိရောက်သည့် သဘာဝ ပတ်ဝန်း ကျင်ဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုများပြုလုပ်ရန် သေချာစေမည် ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းအဖွဲ့သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လမှ အောက်တိုဘာလအတွင်း အစည်း အဝေးများ၊ အဓိကသတင်းပေးပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်းများ၊ နမူနာ ရွေးချယ်ထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အုပ်စုလိုက်ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် အများ ပြည်သူ နှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခြင်းများမှတစ်ဆင့် အကျိုးစီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူ များနှင့် အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝသော ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ IEE တွင် စီမံကိန်းအတွက် အဆင်မပြေမှုများ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရေးစနစ်တစ်ခုကိုလည်း ထည့်သွင်းဖော်ပြထားပါသည်။

ကာယကံရှင်ဆန္ဒမပါဘဲ ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်း နေရာချထားခြင်းဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ

ကရင်ပြည်နယ်တွင် စုစုပေါင်းဧရိယာ ၂၄.၇၉ ဟက်တာ (ha) ကို ရယူမည်ဖြစ်ပြီး အိမ်ထောင်စု ၃ ခု (၁၇ ဦး) တို့အပေါ် သက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်သည်။ အစိုင်အခဲ စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲရေး စီမံကိန်းအဖွဲ့သည် အမှိုက်စုဆောင်းသည့် အိမ် ထောင်စု ၂၅ ခု (၁၁၉ ဦး) အပေါ် စီးပွားရေးအရ ရွှေ့ပြောင်းရခြင်းကြောင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းတို့အနက် အိမ်ထောင်စု ၁ ခု (၄ ဦး) သည် နေရာပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းပေးရမည်ဖြစ်သည်။ မွန်ပြည်နယ်တွင် စုစုပေါင်း ဧရိယာ ၁၉.၈၂ ဟက်တာကို ရယူမည်ဖြစ်ပြီး အိမ်ထောင်စု ၂ ခု (၁၀ ဦး) တို့ အပေါ် သက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်သည်။ အစိုင်အခဲ စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲရေး စီမံကိန်းအဖွဲ့များသည် အမှိုက်စုဆောင်းသည့် အိမ်ထောင်စု ၁၀ ခု (၄၀ ဦး) အား စီးပွားရေးအရ ရွှေ့ပြောင်းရစေမည်ဖြစ်သည်။ ကရင်ပြည်နယ် နှင့် မွန်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ အခြားသော အကျိုးသက်ရောက်မှုအားလုံးတို့သည် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း သို့မဟုတ် ယာယီမျှသာဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းအဖွဲ့သည် အကျိုးစီးပွားပတ်သက်

ဆက်နွယ်သူများနှင့် နှံ့စပ်သေချာသည့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုများ လုပ်ဆောင်ကာ ယင်းတို့၏ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် အပြီးသတ်ရွှေ့ပြောင်းရမည့် ရက်စွဲအား သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။ မြေယာရယူခြင်း၊ နှစ်နာကြေးပေးအပ်ခြင်း နှင့် ဝင်ငွေ ပြန်လည်ဖော်ဆောင်ပေးခြင်း အစီအစဉ်များအတွက် အလားတူရန်ပုံငွေများမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၈၅,၁၀၅ ခန့်ကို ငွေကြေးပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ စီမံကိန်းအဖွဲ့သည် ကရင်ပြည်နယ် နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့အတွက် ပြန်လည် ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားရေး အစီအစဉ်နှစ်ခုတို့ကို ပြင်ဆင်ရေးဆွဲထားပါသည်။ ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားရေး အစီအစဉ်သည် ADB ၏ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ မူဝါဒထုတ်ပြန်ကြေညာချက်နှင့် ကိုက်ညီပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဒေသန္တရ ဥပဒေများ နှင့် စည်းကမ်းချက်များဆိုင်ရာ ပြဌာန်းချက်များကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားထားပါသည်။ ADB သည် အကဲဖြတ်စိစစ်သည့်အဆင့်တွင် ပြန်လည်ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားရေး အစီအစဉ်များအား အတည်ပြုမည်ဖြစ်ပြီး ပြင်ဆင်မွမ်းမံထားသည့် ပြည်လည်ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားရေး အစီအစဉ်များ အား အင်ဂျင်နီယာပညာရပ်ဆိုင်ရာ အသေးစိတ် ပုံစံရေးဆွဲသည့်အဆင့်တွင် အတည်ပြုမည်ဖြစ်သည်။ KSG နှင့် MSG တို့သည် စီမံကိန်းပြင်ဆင်စဉ်အတွင်း စီမံကိန်း သတင်းအချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကာ PMO များသည် အသေးစိတ် တိုင်းတာမှု စစ်တမ်းကောက်ယူစဉ်အတွင်း စီမံကိန်း သတင်းအချက် အလက်ဆိုင်ရာ စာတမ်းငယ်တစ်ခုကို ပြင်ဆင်မွမ်းမံကာ ဖြန့်ချိ မည်ဖြစ်သည်။ PMO များသည် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်သည့် အဆင့် အားလုံးတွင် ထိရောက်စွာ စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုများပြုလုပ်ကာ အကျိုးစီးပွား ပတ်သက် ဆက်နွယ်သူများ၊ ထိခိုက်နစ်နာသူများနှင့် ရပ်ရွာလူထုဆွေးနွေးပွဲ များကို သေချာစွာ လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ တရားဝင် နှင့် အလွတ်သဘော အုပ်စုလိုက် ဆွေးနွေးပွဲများမှတစ်ဆင့် အကျိုးစီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူများနှင့် ဆွေးနွေး တိုင်ပင်မှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ KSG နှင့် MSG တို့သည် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်ကြားမှုများကို ဖြေရှင်းရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် အဆင်မပြေမှုများ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရေး စနစ်တစ်ခုကို တည်ထောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထိခိုက်နစ်နာသူများထံ အသိပေးခဲ့ပါသည်။

ဌာနေတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများဆိုင်ရာ ရှုထောင့်များ

စီမံကိန်းနယ်မြေအတွင်းရှိ လူထုတွင် ဗမာ (၅၅.၂%)၊ ကရင် (၁၅.၇%) နှင့် မွန် (၁၁.၃%) တို့ပါဝင်သည်။ သို့ရာတွင် မြို့ပြနယ်မြေအတွင်း တိုင်းရင်းသား လူနည်းစုများ သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားအုပ်စုများ အသိုင်းအဝိုင်းဖြင့် သီးခြား နေထိုင်ကြခြင်း မရှိပေ။ စီမံကိန်းသည် ဒေသခံအားလုံးကို တန်းတူ အကျိုးကျေးဇူး ရရှိစေမည်ဖြစ်ပြီး ဌာနေတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအပေါ် ဆိုးကျိုး သက်ရောက်မှု တစ်စုံတစ်ရာရှိမည်မဟုတ်ဟု မျှော်မှန်းထားသည်။ ADB ၏

ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ မူဝါဒထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ ဌာန တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သီးခြားအစီအစဉ်များ ဖော်ဆောင်ရန် မလိုအပ်ပေ။

အကျိုးစီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဆွေးနွေး တိုင်ပင်ခြင်း

စီမံကိန်းပုံစံရေးဆွဲစဉ်အတွင်း အကျိုးစီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုရေး ဗျူဟာ (SCS) အား ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ အချိန်နှင့်တပြေးညီရှိမှု၊ အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝသည့် ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု နှင့် အားလုံးပါဝင်မှုတို့ဆိုင်ရာ အခြေခံသဘော တရားများကို အခြေခံထားပါသည်။ SCS သည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများ နှင့် အမျိုးသမီးများ ကဲ့သို့သော ဖယ်ကျဉ်ခံထားရနိုင်သည့် အဆိုးကျွံနိုင်ခြေရှိနေ သော ထိခိုက်လွယ်သည့် အုပ်စုများအား စီမံကိန်း ပုံစံရေးဆွဲစဉ်နှင့် အကောင် အထည်ဖော်စဉ် ဆက်သွယ်ပြောဆိုရန်နှင့် အကြံပြုနိုင်ရန် အခွင့်အရေးများ ပေးထားကြောင်း သေချာစေသည်။ စီမံကိန်း၏ ရည်မှန်းချက်များ အထမြောက် စေရေးနှင့် စီမံကိန်း၏ သက်ဆိုင်ရာ အဆိုးကျွံနိုင်ခြေများ နှင့် အခက်အခဲ များကို လျော့ချနိုင်ရေး အတွက် မဖြစ်မနေ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရမည့် အဓိက အကျိုးစီးပွား ပတ်သက် ဆက်နွယ်သူများကိုလည်း ခွဲခြားသတ်မှတ်ပြီးဖြစ်သည်။ အကျိုးစီးပွား ပတ်သက် ဆက်နွယ်သူများတွင် (၁) ထိခိုက်နစ်နာသူများ (၂) စီမံကိန်းမှ အကျိုးကျေးဇူး ရရှိမည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ (၃) စီမံကိန်း ပုံစံရေးဆွဲခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ခြင်းတို့အတွက် တာဝန်ရှိသည့် အစိုးရဌာနများ (၄) အဓိက မြို့ပြအခြေခံအဆောက်အအုံ ဝန်ဆောင်မှုများ နှင့် ကိရိယာများ ဖော်ဆောင်ရေး အတွက် တာဝန်ရှိသည့် အစိုးရဌာနများ (၅) ကျယ်ပြန့်သော အကျိုးစီးပွားများ နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များရှိသည့် အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့ အစည်း များ (ယင်းတို့အနက် အချို့သည် သင့်လျော်သည့် ရပ်ရွာလူထုနှင့် ထိတွေ့ ဆက်ဆံရေး လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်သည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများလည်း ပါဝင်သည်) (၆) မြို့ပြ ဝန်ဆောင်မှု အဆင့်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် နည်းပညာအထောက်အပံ့ နှင့် အခြားသော ပံ့ပိုးမှုများပေးအပ်သည့် နိုင်ငံတကာ ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်များ နှင့် အခြားအေဂျင်စီများ၊ နှင့် (၇) အလုပ်အကိုင်များ ဖော်ဆောင်ပေးသည့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍမှ အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်ပါသည်။ မွန်ပြည်နယ် နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့သည့် သမိုင်းကြောင်း များရှိခြင်းကြောင့် အစိုးရ နှင့် ဒေသခံများ အကြားရှိ ဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် လုံလောက်သည့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင် ရေး ကျွမ်းကျင်မှုများ နှင့် လူထုဆက်ဆံရေး နည်းစနစ်များရှိရန် လိုအပ်သည်။ ထို့ကြောင့် စိတ်ချယုံကြည် ရသည့် စီမံကိန်းသတင်းအချက်အလက်များ ပုံမှန် စီးဆင်းနိုင်ရေးနှင့် စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အကျိုးကျေးဇူးများ ခွဲဝေပေးရာတွင် ထိခိုက်လွယ်

သည့် အုပ်စုများ အားလုံးပါဝင်ရေးကို သေချာစေရန် SCS အား ပုံစံရေးဆွဲ ထားပါသည်။

SCS အား အဓိကအစိတ်အပိုင်း ၃ ခုပေါ်တွင် အခြေခံ၍ ရေးဆွဲထားပါသည်။ -
(၁) အများပြည်သူနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု နှင့် သဘောတူညီမှုများ ပိုမိုရရှိနိုင်ရေး အတွက် စီမံကိန်းအား ပုံစံရေးဆွဲစဉ်မှ အကောင်အထည်ဖော်စဉ်အထိ သတင်း အချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်နိုင်မည့် သင့်လျော်သော နည်းလမ်းများ ဖော် ဆောင်ခြင်း (၂) CSO သို့မဟုတ် NGO ကြားဝင်ဆောင်ရွက်သူများ၏ အကူအညီ ဖြင့် အစိုးရနှင့် အခြား အကျိုးစီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူများအကြား အပြန် အလှန် သတင်းအချက်အလက် စီးဆင်းမှုလမ်းကြောင်းတစ်ခု ဖော်ဆောင်ခြင်း၊ နှင့် (၃) ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် မြို့ပြဝန်းကျင်တစ်ခု ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် အမှုအကျင့် ပြောင်းလဲမှုများကို အားပေးရန်အတွက် လျှော့ချ (reduce)၊ ပြန်လည်အသုံးပြု (reuse)၊ ပြန်လည်ပြုပြင်သုံးစွဲ (recycle) (R ၃ ခု) နှင့် ရေကို အလေအလွင့် မဖြစ်စေဘဲ အသုံးပြုမှုတို့အား အများပြည်သူထံ အသိပညာ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း။ PMO များသည် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ အဓိကထုတ်ပြန်ရာ နေရာတစ်ခုအဖြစ် DUHD ဝက်ဆိုက်တွင် စာမျက်နှာများ ဖန်တီးမည်ဖြစ်သည်။ အောက်ပါဇယားတွင် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အဓိက အကျိုး စီးပွားပတ်သက်ဆက်နွယ်သူများနှင့် ယင်းတို့၏ အကျိုးစီးပွားများအား အကြမ်း ဖျဉ်းဖော်ပြထားကာ စီမံကိန်း စက်ဝန်းအတွင်း အဓိကသတင်းစကားများ၊ ဆက်သွယ်မှုကြားခံများနှင့် ဖော်ဆောင်ရေးအချိန်ဇယားတို့ကို ခွဲခြား သတ်မှတ် ထားပါသည်။ စီမံကိန်း ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများကြောင့် ထိခိုက်နစ်နာသည့် လူထုအား သတင်းအချက်အလက်များ ပေးအပ်ကာ ဆွေးနွေးထိတွေ့မှုလုပ်ဆောင်ပါက စီမံကိန်းမှ အကျိုးကျေးဇူး အများဆုံး ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းကြောင့် အကျိုးခံစားရမည့်သူများနှင့် ထိခိုက်နစ်နာသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအကြား စီမံကိန်း လုပ်ဆောင်ချက်များ နှင့် အချိန်ဇယားဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ ပုံမှန်စီးဆင်းမှုရှိကြောင်း သေချာစေရန် SCS အား ပုံစံရေးဆွဲထားပါသည်။

စီမံကိန်း အကောင်အထည် ဖော်စဉ်ကာလအတွင်း

စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများ

အတိုင်ပင်ခံ ဝန်ဆောင်မှုများ တင်ကြိုစာချုပ်ချုပ်ဆိုခြင်းများအားလုံးကို ADB ၏ အတိုင်ပင်ခံများ အသုံးပြုမှု ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ (၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ အချိန်နှင့်အမျှ ပြင်ဆင်ထားသည့် အတိုင်း) နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အမှုဆောင်ဌာနသည် စီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် အကူအညီပေးမည့်

အတိုင်ပင်ခံကို ရွေးချယ်ရာတွင် ယင်းအနေဖြင့် အတိုင်ပင်ခံ ဝန်ဆောင်မှု စာချုပ်ကို ညှိနှိုင်း လက်မှတ်ရေးထိုးကာ ADB အနေဖြင့် အကူအညီပေးရန် တောင်းဆိုထားပါသည်။

ပစ္စည်းများဝယ်ယူခြင်း	ကုန်ပစ္စည်းများ နှင့် လုပ်အားများ ဝယ်ယူမှုအားလုံးကို ADB ၏ ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်းဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ (၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အချိန်နှင့်အမျှ ပြင်ဆင်ထား သည့်အတိုင်း) နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။
တာဝန်ခံ ADB အရာရှိ	Honda, Eri
တာဝန်ခံ ADB ဌာန	အရှေ့တောင်အာရှဌာန
တာဝန်ခံ ADB ဌာနခွဲ	မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေး နှင့် ရေဌာနခွဲ၊ SERD
အမှုဆောင် ဌာနများ	ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရုံးအဆောက်အဦအမှတ် ၁၁၊ နေပြည်တော်၊ မြန်မာ။
အချိန်ဇယား	
မူအားဖြင့် ခွင့်ပြုခြင်း	၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်
အချက်အလက်များ ရှာဖွေခြင်း	၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်အထိ
MRM	၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၇ ရက်
ခွင့်ပြုခြင်း	၂၀၁၈ ခုနှစ် မေလ ၃၁ ရက်
နောက်ဆုံးပြန်လည် ဆန်းစစ်သည့် လုပ်ငန်း	-
PDS အား နောက်ဆုံး ပြင်ဆင်မွမ်းမံခြင်း	၂၀၁၈ ခုနှစ် မေလ ၃၁ ရက်

စီမံကိန်းအချက်အလက်သတင်းလွှာများ (PDS) တွင် စီမံကိန်း သို့မဟုတ် စီမံချက်ဆိုင်ရာ သတင်း အချက် အလက်များ အကျဉ်းချုပ် ပါဝင်သည်။ PDS အား ရေးသားပြုစုနေဆဲဖြစ်သောကြောင့် ကနဦး ပုံစံတွင် အချို့သော သတင်းအချက်အလက်များ ပါရှိနိုင်မည်မဟုတ်သော်လည်း အချက်အလက်များ ရရှိလာပါက ထပ်မံဖြည့်စွက်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပြုထားသော စီမံကိန်းများဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ သည် လျာထားဆဲ၊ ရည်ညွှန်းအသုံးပြုရန် လုပ်ဆောင်ဆဲသာ ဖြစ်သည်။

ADB သည် ဤစီမံကိန်းအချက်အလက်သတင်းလွှာများ (PDS) တွင် ပါဝင်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို မည်သည့်အာမခံချက်မျှမပေးဘဲ အသုံးပြုသူများအတွက် အရင်းအမြစ်တစ်ခုအနေဖြင့်သာ ပေးအပ်ထားပါသည်။ ADB သည် အရည်အသွေးမြင့်မားသော သတင်းအချက်အလက် အကြောင်းအရာများကို ပေးအပ်နိုင်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်းရာတွင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ အာမခံချက် အကန့်အသတ်မရှိခြင်း၊ သီးသန့် ရည်ရွယ်ချက်တစ်ခုဖြင့် အသုံးပြုရန် ကိုက်ညီခြင်းနှင့် ဥပဒေထိပါးချိုးဖောက်မှု မရှိရေးများ အပါအဝင် မည်သည့်အာမခံချက်ကိုမှမပေးဘဲ အရှိအတိုင်းသာ ဖော်ပြပေးမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းအချက်အလက်များ၏ တိကျမှန်ကန်မှုနှင့် ပြည့်စုံမှုကို ADB အနေဖြင့် အာမခံခြင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်စားပြုခြင်း မပြုလုပ်ပါ။